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یکصدوسی و چهارمین جلسه دوره چهارم هیئت رئیسه با دستور 

و  نظرات  بهارلو شنیدن  بیمارستان  رئیس  گزارش  ارائه  جلسه 

دیدگاه های سایر مسئولان بیمارستان و روسای بخش ها، نظرات و 

بازخورد اعضای هیئت رئیسه و جمع بندی رئیس دانشگاه برگزار شد.

در این جلسه که روز یکشنبه 9 آبان 95 در بیمارستان بهارلو 

و با حضور رئیس و اعضای هیئت رئیسه دانشگاه، رئیس، مدیر، 

معاونان، روسای بخش ها و مترون بیمارستان برگزار شد، گزارش 

عملکرد و برنامه های این بیمارستان در حوزه های مختلف ارائه و 

مهم ترین چالش های روبرو و راهکارهای پیشنهادی مورد ارزیابی 

قرار گرفت.

در سخنان پیش از دستور این جلسه، دکتر امینی، مشاور عالی 

رییس دانشگاه، با اشاره به اهداف برگزاری جلسات هیئت رئیسه 

در محل واحدهای تابعه دانشگاه ازجمله معاونت ها، دانشکده ها 

و  دانشگاه  پیام های ستاد  کار،  این  با  بیمارستان ها گفت:  و 

برنامه های تدوین شده آن، به واحدهای محیطی منتقل شده و از 

سوی دیگر هیئت رئیسه دانشگاه با حضور در محل این واحدها، 

ضمن شناخت بهتر، با دقت بیشتری به بازبینی شرایط هریك از 

این حوزه ها می پردازند.

وی بابیان این که در این جلسات انتظارات هیئت رئیسه از پیش 

تعیین شده است گفت: ملاك گفتگو با واحدها، برنامه چهارساله 

میزبانی بیمارستان بهارلو از هیئت رئیسه دانشگاه

بیمارستان بهارلو، بیمارستانی فعال، پرکار و پویا
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دانشگاه است که از تجمیع برنامه های تک تک واحدها به دست آمده 

و توسط هیئت رئیسه به تصویب رسیده است.

مشاور عالی رییس دانشگاه افزود: پس از پایان این جلسات، نتایج 

بررسی موضوعات مطرح شده به صورت مکتوب از سوی رییس دانشگاه 

به رییس واحدی که جلسه در آنجا برگزارشده، ارائه و پیگیری می شود.

سپس دکتر موسوی رییس این بیمارستان با ارائه گزارشی کامل 

از وضعیت آن در حوزه های مختلف گفت: بیمارستان بهارلو در 

یازده شهریور ۱3۱8 با ۱۲0 تخت افتتاح و در سال ۱37۴ با 

تصویب قانون تشکیل دانشگاه ها با ۲00 تخت به دانشگاه علوم 

پزشکی تهران الحاق شد و در حال حاضر دارای 330 تخت مصوب 

و 3۱۴ تخت فعال است.

دکتر موسوی نسبت پرستار به تعداد تخت فعال را ۱.۱۴ برآورد 

و متوسط مراجعین ماهانه به درمانگاه اصلی را حدوداً ۱5 هزار 

نفر و به کلینیک ویژه را حدوداً ۴800 نفر عنوان کرد و با اشاره 

بیمارستان گفت:  این  و هیئت علمی  درمانی  پزشکان  تعداد  به 

تعداد 9۲ عضو هیئت علمی و درمانی در این مرکز مشغول فعالیت 

هستند. همچنین از این میان،37 هیئت علمی،۲7 درمانی، ۲8 

ماده 88 و ضریب کا 5 هستند.

با اشاره به تأسیس مرکز  ادامه سخنان خود  دکتر موسوی در 

ویژگی  به عنوان  آن  از  در ۱39۲  اختلالات خواب  تحقیقات 

منحصربه فرد بیمارستان بهارلو نام برد.

تحقیقات  مرکز  با  تفاهم نامه  و  پروژه های مشترک  انجام  وی 

پلیس راهور، دانشگاه خواجه نصیرالدین طوسی، دانشگاه تورنتو 

و همکاری با اساتید مراکز پژوهشی و دانشگاهی مختلف ازجمله 

دانشگاه شهید بهشتی و دانشگاه تهران و...را ازجمله فعالیت های 

شورای پژوهشی این مرکز برشمرد و گفت: حضور در کنگره های 

بین المللی در کشورهای ترکیه، کره جنوبی، ایتالیا، اسپانیا، اتریش، 

ژاپن و ارائه بیش از 30 مقاله در این کنگره ها، برگزاری بازآموزی 

و کنگره های ملی با موضوع طب خواب، آموزش عمومی، همکاری 

در انتشار بیش از 50 مقاله، پروژه تحقیقاتی و پایان نامه در سطوح 

مختلف و همکاری در تربیت فلوشیپ طب خواب و نیز انتشار 

مجله علوم خواب )iss( اولین مجله بین المللی در حوزه خواب در 

خاورمیانه از فعالیت های این مرکز به شمار می آید.

دکتر موسوی، نیاز به اعضای هیئت علمی در بخش جراحی عمومی، 

بخش اورژانس و داخلی برای بالا بردن کیفیت آموزش در این بخش ها 

را از چالش های موجود در این بیمارستان عنوان کرد و گفت: برای 

بالا بردن کیفیت آموزش در بخش های زنان و داخلی و اورژانس به 

دستیار سال یک نیاز داریم و همچنین برای استفاده بهینه از اعضای 

هیئت علمی موجود از مسئولین دانشگاه درخواست داریم بخش اطفال 

این بیمارستان را راه اندازی و فعال کنند.

وی متوسط اقامت بیمار بستری در اورژانس را ۱۲ ساعت، در 

بخش ویژه 7 روز، در بخش های عادی ۴ روز و همچنین میزان 
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عفونت بیمارستانی را 3.5 درصد عنوان کرد.

دکتر موسوی بابیان انتظارات و درخواست های بیمارستان بهارلو 

توجه  با  انسانی  نیروی  تسهیل جذب  دانشگاه گفت:  از ستاد 

نیروهای  به کارگیری  امکان  بیمارستان،  بودن  درحال توسعه  به 

کوتاه مدت )شرکتی طرف قرارداد با بیمارستان( در مواردی که 

پرسنل نیاز به مرخصی های استعلاجی طولانی مدت و یا بدون 

حقوق دارند، ایجاد اختیار برای بیمارستان برای انتخاب و معرفی 

نیروهای موردنیاز در مرحله قبل از جذب دانشگاه، امکان نظارت 

مستقیم بر نیروهای نگهبانی از طریق تفویض اختیار به مدیریت 

ماده 88  متخصص  پزشکان  اطلاعاتی  بانک  ایجاد  بیمارستان، 

بیمارستان ها،  نیازهای تخصصی  تأمین  در  تسهیل  به منظور 

توسعه ی فضای فیزیکی، ایجاد امکاناتی جهت آموزشی نمودن 

بخش های جراحی، اطفال اورژانس و بیهوشی و همچنین رفع 

مشکلات درون سازمانی بیمارستان از درخواست های ما است که 

امیدواریم با توجه به ویژه بودن موقعیت این بیمارستان مسئولان 

دانشگاه به آن ها جامعه عمل بپوشانند.

بیمارستان، مدیر و دیگر مسئولان  ارائه گزارش رییس  از  پس 

بیمارستان بهارلو و اعضای هیئت رئیسه به بیان راهکارها و نقطه 

نظرات خود برای رفع چالش های این بیمارستان پرداختند.

قدشدانیآشییسآدانشگآش

دکتر جعفریان رییس دانشگاه، بیمارستان بهارلو را بیمارستانی 

فعال، پرکار و پویا خواند و گفت: این بیمارستان باوجود محدودیت 

فضا، ازلحاظ ظاهری تغییر بسیار جدی داشته و به دلیل موقعیت 

جغرافیایی ویژه، پس از بیمارستان ضیائیان، اورژانس پر مراجعه ای 

هم دارد.

وی بحث آموزشی شدن بیمارستان بهارلو را یکی از مهم ترین 

مباحث مطرح در دانشگاه عنوان کرد و گفت: باید سیاست گذاری 

که  باشد  برنامه ریزی طوری  و   Undergraduate اساس  بر  ما 

Undergraduate آموزش ببیند و ممکن است این برنامه ریزی، 

را  کار  این  تعدادی متخصص درمانی  با  و  نخواهد  هیئت علمی 

انجام دهید.

رئیس دانشگاه ادامه داد: وقتی اشکالات و ایرادات مطرح می شود 

به این معنی نیست که کار نمی کنیم بلکه بیشتر از ظرفیتمان 

کار می کنیم ولی مشکل این است که فقط کافی است مشکل 

کوچکی مثل فوت یک مادر اتفاق بیفتد تا همه زیر سؤال برویم و 

باید پاسخگو باشیم و چون سیستم بهداشت و درمان و همچنین 

پزشکی در بخش دولتی به طور خاص زیر ذره بین جامعه است 

باید دقت کافی داشته باشد. نباید با یک بی توجهی کوچک اجازه 

دهیم کار صادقانه ما زیر سؤال برود.

دکتر جعفریان در خصوص قطعه زمینی که بنا بوده از چند سال 

گذشته در اختیار بیمارستان بهارلو قرار گیرد نیز توضیحاتی ارائه 

داد و گفت: چون دولت امکان تأمین بودجه پروژه بیمارستانی 

ندارد به همین دلیل هیچ توقفی در خدماتی که در بیمارستان های 

ما ارائه می شود نباید صورت بگیرد.
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وی رسیدگی به درخواست راه اندازی بخش کودکان را به معاونت 

نیرویی  افزایش  و  دارویی  مراقبت های  بخش  راه اندازی  درمان، 

درمانی را به معاونت توسعه دانشگاه سپرد.

معاونت  اینکه  از  گفت:  ادامه سخنان خود  در  دکتر جعفریان 

آموزشی و پژوهشی بیمارستان بهارلو یکی هستند قابل تحسین 

است چون بازدهی بهتری دارند.

وی در خصوص مشکل پسماند بیمارستان بهارلو از دکتر علی 

به  که  دانشگاه خواست  بهداشت  معاونت  دکتر شریعتی  و  پور 

آن رسیدگی کنند و تأکید کرد که در این خصوص با شهرداری 

و مراکز ذی ربط وارد مذاکره شوند و این معضل را رفع کنند.

رئیس دانشگاه خاطرنشان کرد: درخواست راه اندازی بخش روان پزشکی 

که از سوی وزارت بهداشت بوده احتمالًا با مخالفت هایی همراه 

خواهد بود چون این مورد در بیمارستان امام خمینی نیز اتفاق 

افتاد که البته پس از راه اندازی و مشاهده ی فواید بسیار، دیگر 

تقریباً کسی مخالفتی ندارد قطعاً راه اندازی بخش روان پزشکی 

غیر سایکوتیک در این بیمارستان ثمرات فراوانی خواهد داشت.

دکتر جعفریان در پایان سخنان خود از تلاش مسئولان و کارکنان 

بیمارستان بهارلو قدردانی کرد.


